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Ersättare Maja Almgren (S) 
Hans Strandberg (S) 
Frida Bengtsson (S) 
Per Sohrabi (S) 
Felicia Diallo Kjellström (V) 
Christina Bäck (V) 
Åsa Öckerman (MP) 
Roine Löfgren (SD) 
 

Övriga närvarande Christer Bergman Nämndsekreterare 
Saime Civas, TCO (Vision) Personalföreträdare §§1-34 
Therése Grahn Avdelningschef 
Ingalill Gustavsson Avdelningschef §§1-34 
Fredrik Karlsson Avdelningschef §§1-34 
Johanna Löfvenius Avdelningschef §§1-34 
Jonas Wilhelmsson Avdelningschef §§1-34 
Karin Kollberg Stadsdelsdirektör 
 

Justerare Marrey Mayr (V), Olof Peterson (M) 
 

Datum för justering 2025-06-19 
 

Paragraf §§1-38 
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ÄRENDELISTA 
§1 ÖPPET FORUM 
§2 Närvaro, val av justerare, tid för justering 
§3 Godkännande av föredragningslistan 
§4 Medborgarförslag om att plugga igen delar av diket 

som rinner genom Skönskaholmsängen. 
§5 Medborgarförslag om att sätta upp bord vid olika 

bänkar i parker. 
§6 Medborgarförslag om att Farsta ängens parklek ska 

vara öppen även på helgen 
§7 Medborgarförslag om att utrusta alla förskolor i Farsta 

med en hjärtstartare 
§8 Medborgarförslag om en pulkabacke i Hökarängen 
§9 Medborgarförslag om en skridskobana i Lilla och 

Norra Sköndal 
§10 Medborgarförslag om rensning av sjögräs i Drevviken 
§11 Ekonomiska månadsrapporter 2025 
§12 Revidering av delegationsordning för Farsta 

stadsdelsnämnd 
§13 Delegation enligt LVM samt förordnande enligt LVU 

och lagen om placering av barn i skyddat boende 
§14 Skrivelse från Sverigedemokraterna om Anpassade 

avdelningar på förskolor för barn med autism och 
intellektuell funktionsnedsättning 

§15 Skrivelse från Sverigedemokraterna om placering av 
minderåriga på HVB och familjehem 

§16 Skrivelse från Sverigedemokraterna om Per höll på att 
dö 

§17 Skrivelse från Moderaterna angående uppdaganden 
inom Skärholmens socialtjänst 

§18 Idéburet offentligt partnerskap (IOP) avseende 
verksamheten ”Himmel och pannkaka” 

§19 Idéburet offentligt partnerskap (IOP) om nattvandring i 
Farsta 

§20 Årsrapport 2024 för Farsta stadsdelsnämnd 
§21 Motion om att omgående etablera en ny 

återvinningscentral i västra söderort 
§22 Parkeringsplan och reviderade parkeringstaxeområden 
§23 Remiss av Riktlinje för införande av arbetsskor i 

äldreomsorgen, KS 2025/757 
§24 Riktlinjer för ansökan och placering i förskola och 

pedagogisk omsorg i Stockholms stad. Remiss, KS 
2025/482 

§25 Stockholms stads kemikalieplan 2025-2031 
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§26 Detaljplan för Oxnö 1 m.fl. i stadsdelen Farsta 
§27 Motion om att tillämpa färgad asfaltering och ljusa 

trottoarer för ökad attraktivitet och mildare 
temperaturer i gaturummet 

§28 Motion om att motverka skuggsamhället, KS 
2025/383. 

§29 Protokoll från pensionärsrådet 2025 
§30 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs, Farstas och 

Skarpnäcks gemensamma råd för 
funktionshinderfrågor 

§31 Protokoll från trygghetsberedningen 2025 
§32 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt 

delegering och övriga anmälningsärenden - 
sammanställningar till nämnden under 2025 

§33 Nämndens frågor och information från förvaltningen 
§34 Övriga frågor 
§35 Borttagen på grund av sekretess 
§36 Borttagen på grund av sekretess 
§37 Borttagen på grund av sekretess 
§38 Borttagen på grund av sekretess 
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§ 1 
ÖPPET FORUM  
Allmänheten hade möjligheter att ställa frågor till nämnden samt 
informera om sina medborgarförslag. 
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§ 2 
Närvaro, val av justerare, tid för justering  

Beslut  
Farsta stadsdelsnämnd utser 1:e vice ordförande Olof Peterson (M) 
att tillsammans med ordförande Marre Mayr (V) justera protokollet 
den 19 juni 2025. 
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§ 3 
Godkännande av föredragningslistan  

Beslut  
Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna 
föredragningslistan för sammanträdet. 
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§ 4 
Medborgarförslag om att plugga igen delar av diket som 
rinner genom Skönskaholmsängen.  
FAR 2025/392 
 

Beslut  
Medborgarförslaget överlämnas till förvaltningen för beredning 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I ett medborgarförslag föreslås att Farsta stadsdelsnämnd beslutar 
att plugga igen delar av diket som rinner genom 
Skönskaholmsängen. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/392-3 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
Medborgarförslag om att plugga igen delar av diket som 
rinner genom Skönskaholmsängen. 

• FAR 2025/392-4 Medborgarförslag om att plugga igen delar 
av diket som rinner genom 
Skönskaholmsängen_Bortredigerad 
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§ 5 
Medborgarförslag om att sätta upp bord vid olika bänkar i 
parker.  
FAR 2025/393 
 

Beslut  
Medborgarförslaget överlämnas till förvaltningen för beredning 
  

Förslag till beslut Ordföranden 
Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta enligt 
förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I ett medborgarförslag föreslås Farsta stadsdelsnämnd besluta om 
att sätta upp bord vid olika bänkar i parker.  
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/393-3 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
Medborgarförslag om att sätta upp bord vid olika bänkar i 
parker 

• FAR 2025/393-3.1 4. Medborgarförslag om att sätta upp 
bord vid olika bänkar i parker_Bortredigerad 
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§ 6 
Medborgarförslag om att Farsta ängens parklek ska vara 
öppen även på helgen  
FAR 2025/386 
 

Beslut  
Medborgarförslaget överlämnas till förvaltningen för beredning 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I ett medborgarförslag föreslås att Farsta stadsdelsnämnd beslutar 
att Farsta ängens parklek ska vara öppen även på helgen.  
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/386-5 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
Medborgarförslag om att Farsta ängens parklek ska vara 
öppen även på helgen 

• FAR 2025/386-5.1 5. Medborgarförslag om att Farsta ängens 
parklek ska vara öppen även på helgen_Bortredigerad 
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§ 7 
Medborgarförslag om att utrusta alla förskolor i Farsta 
med en hjärtstartare  

Svar på medborgarförslag 
FAR 2025/192 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden avslår medborgarförslaget om att utrusta alla 
förskolor i Farsta med en hjärtstartare. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I ett medborgarförslag föreslår förslagsställaren att alla förskolor i 
Farsta utrustas med hjärtstartare. Förvaltningen har tagit fram 
ungefärlig kostnad och beskriver vilka kunskaper förskolans 
medarbetare har i nuläget. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/192-8 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om att 
utrusta alla förskolor i Farsta med en hjärtstartare 

• FAR 2025/192-1 Medborgarförslag om att utrusta alla 
förskolor i Farsta med en hjärtstartare 
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§ 8 
Medborgarförslag om en pulkabacke i Hökarängen  

Svar på medborgarförslag 
FAR 2025/97 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden bifaller ett medborgarförslag från Anna 
Augustinsson om en pulkabacke i Hökarängen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I ett medborgarförslag föreslår Anna Augustinsson att nämnden ska 
röja träd och buskar från en backe vid Hökarängstoppen. Detta med 
anledning av att ett parti av backen som tidigare använts för 
pulkaåkning nu är blockerad av nyplanterade träd.  
Förvaltningen föreslår att nämnden bifaller medborgarförslaget.  
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/97-7 (Godkänd - R 1) Pulkabacke i Hökaränge 
• FAR 2025/97-1 Medborgarförslag om en pulkabacke i 

Hökarängen 
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§ 9 
Medborgarförslag om en skridskobana i Lilla och Norra 
Sköndal  

Svar på medborgarförslag 
FAR 2025/121 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden avslår ett medborgarförslag från Connie Kjäll 
om skridskobana i Lilla och Norra Sköndal. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I ett medborgarförslag föreslår Connie Kjäll att stadsdelen ska 
iordningställa en skridskobana vintertid för barn och ungdomar i 
Lilla Sköndal och i Norra Sköndal.  
  
Förvaltningen bedömer inte att kostnaden för att dra fram vatten till 
den plats i Norra Sköndal där det finns en plan yta som är möjlig 
som isbana är motiverad. Detta med tanke på hur få dagar 
temperaturen är så låg att en naturfrusen isbanan skulle fungera. 
Förvaltningen framför därutöver att det finns en konstfrusen isbana 
vid Sköndalsskolan som är öppen för allmänheten samt att det 
plogas en bana på Drevviken när isen där är tillräckligt tjock. 
Förvaltningen föreslår att nämnden avslår medborgarförslaget.  
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/121-7 (Godkänd - R 1) Skridskobana i Lilla och 
Norra Sköndal. 

• FAR 2025/121-1 Medborgarförslag om skridskobana 
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§ 10 
Medborgarförslag om rensning av sjögräs i Drevviken  

Svar på medborgarförslag 
FAR 2025/122 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på ett medborgarförslag från Johan Weber om att rensa sjögräs 
i Drevviken. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I ett medborgarförslag lyfter Johan Weber, å flera föreningars 
vägnar, behovet av återkommande röjning av sjögräs i Drevvikens 
norra del mot Sköndal. Sjögrästillväxten, som tilltagit efter 
aluminiumfällningen 2023, uppges ha blivit så omfattande att den 
försvårar användandet för olika verksamheter, föreningsliv samt för 
stadens invånare. 
Förvaltningen delar uppfattningen att växtligheten orsakat 
tillgänglighetsproblem, men noterar även att problemet med 
vattenväxter sannolikt kommer att mattas av med tiden. 
Förvaltningen planerar att, inför sommaren, röja sjögräs runt 
strandbaden samt klippa vass på platser som pekats ut i 
skötselplanen för Drevviken. För sjöbotten i resten av sjön ansvar 
exploateringsnämnden. De har för närvarande inte något planerat 
projekt för att ta bort vass eller sjögräs i Drevviken i sommar. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/122-8 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om 
rensning av sjögräs i Drevviken 

• FAR 2025/122-3 Medborgarförslag_Bortredigerad 
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§ 11 
Ekonomiska månadsrapporter 2025  
FAR 2025/100 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska 
månadsrapport för maj 2025. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Totalt för 2025 prognostiseras ett underskott om 20 miljoner kronor 
före resultatöverföring och ett underskott om 12,9 miljoner kronor 
efter resultatöverföring från fond. Större underskott prognostiseras 
inom verksamhetsområde individ och familjeomsorg; barn och unga 
och ekonomiskt bistånd. Övergripande ekonomiska 
påverkansfaktorer under året är utveckling av konjunktur, 
kostsamma placeringar inom barn och ungdom (Trefas), negativ 
utveckling av barnantal inom förskoleålder samt kostsamma 
insatser för yngre äldre (under 80 år) inom äldreomsorgen. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/100-5 (Godkänd - R 1) Månadsrapport maj 2025 
• FAR 2025/100-5.1 Månadsrapport maj 2025 
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§ 12 
Revidering av delegationsordning för Farsta 
stadsdelsnämnd  
FAR 2025/370 
 

Beslut  
1. Gällande delegationsordning kompletteras enligt förvaltningens 
förslag. 
2. Beslut som fattas med stöd av delegationsordningen ska anmälas 
i den ordning som anges i kolumnen ”Anmärkning” i 
delegationsordningen. 
3. Den reviderade delegationsordningen gäller från och med den 1 
juli 2025. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Farsta stadsdelsnämnds delegationsordning är en förteckning över 
vilka funktioner som kan fatta beslut på nämndens vägnar, i ett 
ärende eller en viss grupp av ärenden. Riksdagen har beslutat om en 
ny socialtjänstlag som innebär en rad förändringar för stadens 
socialtjänstverksamheter. Den nya socialtjänstlagen träder i kraft 
den 1 juli 2025. Delegationsordningen behöver därför revideras då 
förteckningen behöver hållas aktuell avseende ändringar i 
lagstiftning och kommunfullmäktiges beslut om nämndernas 
ansvarsområden. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/370-1 (Godkänd - R 1) Revidering av 
delegationsordning för Farsta stadsdelsnämnd 

• FAR 2025/370-1.1 Bilaga 1. Delegationsordningen med 
förslag på förändringar. 

• FAR 2025/370-1.2 Bilaga 2. Delegationsordning reviderad 
2024-12-30 
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§ 13 
Delegation enligt LVM samt förordnande enligt LVU och 
lagen om placering av barn i skyddat boende  
FAR 2025/396 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden delegerar till nedan nämnda 

tjänstepersoner vid Socialjouren att begära 
polishandräckning enligt LVM 45 § 1 och 2 st. inom 
nämndens eget ansvarsområde. 

2. Stadsdelsnämnden förordnar nedan nämnda tjänstepersoner 
vid Socialjouren att begära polishandräckning enligt LVU § 
43 1 st. 2 p inom nämndens eget ansvarsområde. 

3. Stadsdelsnämnden förordnar till nedan nämnda 
tjänstepersoner vid Socialjouren att begära biträde av 
polismyndigheten för att genomföra beslut om skyddat 
boende eller om en omedelbar sådan insats enligt 8 kap. 7 § 
lagen om placering av barn i skyddat boende inom 
nämndens eget ansvarsområde. 

4. Nämndens tidigare förordnanden av tjänstepersoner vid 
Socialjouren upphör att gälla 

  
Abdelaziz Abdelsaid, Ann Dahlgren, Anna Lago-Lengquist, Anna-
Stina Wilhelmsson, Antonio Lucumi Bracamonte, Daniel Colegate, 
Elin Orvik, Emma Nikolaou, Eva Thomasson, Felicia Narvaez 
Adolfsson, Feryal Lövström, Frida Allertz, Johanna Kumblad, 
Johanna Nilsson, Katrin James, Lena Svärd, Liliana Pellegrino, 
Linda Backe, Lis-Mari Boija, Lisen Bäck, Malin Karlsson, Maria 
Johansson, Maria Sjölin, Marimba Roney, Maya Heckscher, 
Millicent Reyes Cofre, Mohamud Abdi Osman, Nicolina Wallmark, 
Nina Kosari, Petra Tietz, Philip Lindholm, Sanna Eriksson, Sandra 
Nilsson Sandra Qvist, Sara Zia, Susanne Bohlin, Therese Nilsson, 
Therese Travis, Ulrika Gresnes, Veronica Blomqvist, Victoria 
Scherman, Ylva Engelbrektsson, Ylva Westerdahl. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden svarar för stadens jourverksamhet inom individ- och 
familjeomsorg. Den nämnd som svarar för denna verksamhet fattar 
ett särskilt beslut om vilka tjänstemän som ska ha rätt att begära 
polishandräckning enligt LVM, LVU och lag om placering av barn i 
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skyddat boende. Socialnämnden har begärt att stadsdelsnämnderna 
fattar motsvarande beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/396-2 (Godkänd - R 1) Delegation enligt LVM 
samt förordnande enligt LVU och lagen om placering av 
barn i skyddat boende 
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§ 14 
Skrivelse från Sverigedemokraterna om Anpassade 
avdelningar på förskolor för barn med autism och 
intellektuell funktionsnedsättning  

Svar på skrivelse från Sverigedemokraterna  
FAR 2025/236 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på en skrivelse från Sverigedemokraterna om Anpassade 
avdelningar på förskolor för barn med autism och intellektuell 
funktionsnedsättning 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I skrivelsen från Sverigedemokraterna efterfrågas svar på fyra 
frågeställningar gällande anpassade avdelningar.  
  
Förvaltningen svara på dessa fyra frågor även om förvaltningens 
förskoleverksamhet inte har några anpassade avdelningar för barn 
med autism och intellektuell funktionsnedsättning.  
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/236-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Anpassade avdelningar på förskolor för barn med autism och 
intellektuell funktionsnedsättning 

• FAR 2025/236-1 Skrivelse från Sverigedemokraterna om 
Anpassade avdelningar på förskolor för barn med autism och 
intellektuell funktionsnedsättning 

 
 

Sida 19 (68)



 
 
 

 

Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 15 
Skrivelse från Sverigedemokraterna om placering av 
minderåriga på HVB och familjehem  

Svar på skrivelse från SD 
FAR 2025/124 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på en skrivelse från Sverigedemokraterna om placering av 
minderåriga på Hem för vård eller boende (HVB) och familjehem. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en skrivelse till stadsdelsnämnden ställer Sverigedemokraterna 
frågor angående förvaltningens svar på tidigare skrivelse om 
placering av barn på HVB-hem och familjehem drivna av 
kriminella. Partiet undrar om det finns personal som granskar HVB-
verksamheten, vilka åtgärder som har vidtagits efter maktskiftet 
2022 för att förhindra sådana placeringar, samt om problemet har 
lyfts till kommunstyrelsen. 
Förvaltningen svarar på frågorna om granskning av HVB-hem i 
tjänsteutlåtandet. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/124-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse från 
Sverigedemokraterna om placering av minderåriga på HVB 
och familjehem. 

• FAR 2025/124-1 Skrivelse från Sverigedemokraterna om 
placering av minderåriga på HVB och familjehem 
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Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 16 
Skrivelse från Sverigedemokraterna om Per höll på att dö  

Svar på skrivelse från SD 
FAR 2025/332 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på en skrivelse från Sverigedemokraterna om Per höll på 
att dö. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en skrivelse till stadsdelsnämnden skriver sverigedemokraterna 
om Per som ådrog sig skador i samband med en sprängning i Farsta. 
Förvaltningen har besvarat skrivelsens frågor genom att beskriva  
förvaltningens övergripande arbete med brottsofferstöd utifrån  
socialtjänstlagen, stadens riktlinjer och styrdokument 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/332-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse från 
Sverigedemokraterna om Per höll på att dö 

• FAR 2025/332-1 Skrivelse från Sverigedemokraterna om Per 
höll på att dö 
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Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 17 
Skrivelse från Moderaterna angående uppdaganden inom 
Skärholmens socialtjänst  

Svar på skrivelse från M 
FAR 2025/331 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på en skrivelse från Moderaterna om uppdaganden inom 
Skärholmens socialtjänst. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  

Särskilt uttalande 
Olof Peterson m.fl. (M) anmälde ett särskilt uttalande (Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en skrivelse till stadsdelsnämnden hänvisar Moderaterna till ett 
PM som skrivits av lokalpolisen i Skärholmen. I PM:et framgår det 
att Skärholmens stadsdelsförvaltning har avbrutit ungdomars 
placeringar i förtid på grund av att budgeten inte räckt till trots att 
det funnits kopplingar till kriminella nätverk.  
  
Med anledning av detta vill partiet veta om förvaltningen har eller 
kommer avbryta placeringar på grund av bristande resurser.  
  
Förvaltningen fortsätter sitt arbete med Trefas och hänvisar till att 
man följer lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga 
(LVU) och socialtjänstlagen (SoL). Förvaltningen lyfter även att det 
är vårdbehovet som styr omfattning och placeringsform för 
placerade ungdomar.  
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/331-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse angående 
uppdaganden inom Skärholmens socialtjänst 

• FAR 2025/331-1 Skrivelse från Moderaterna angående 
uppdaganden inom Skärholmens socialtjänst 
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Farsta stadsdelsnämnd 

18/6–2025 

Ärende 17 

Skrivelse från Moderaterna angående uppdaganden inom Skärholmens socialtjänst 

DNR: FAR 2025/331 

 

Olof Peterson m.fl (M) 

 

Särskilt uttalande  

Vi tackar förvaltningen för svaret på vår skrivelse. Det är positivt att förvaltningen framhåller 
att insatser för barn och unga alltid ska baseras på individuella behov och att lagstiftningen 
enligt SoL och LVU följs. Samtidigt saknar vi dock ett tydligt svar på hur denna risk ska 
motverkas konkret . Vi vet att det ekonomiska trycket på barn- och ungdomsverksamheten 
är stort, men vi vidhåller att budgetskäl aldrig får styra beslut om vård. För att säkerställa 
rättssäkerhet och trygghet för utsatta unga krävs garantier, inte bara i hänvisning till lag utan 
strategier och rutiner för att de också efterlevs. 
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Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 18 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) avseende 
verksamheten ”Himmel och pannkaka”  
FAR 2025/344 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden förlänger överenskommelsen om 
idéburet offentligt partnerskap (IOP) med Farsta församling, 
stiftelsen Stora Sköndal och Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd om samverkan kring den öppna verksamheten 
Himmel och Pannkaka till och med 31 augusti 2028 enligt bilaga till 
tjänsteutlåtandet. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har sedan 2016 en samverkan med 
Farsta församling, stiftelsen Stora Sköndal och Enskede-Årsta-
Vantörs stadsdelsnämnd för att tillsammans bedriva den 
öppna mötesverksamheten Himmel och Pannkaka. 
Verksamhetens målgrupp är unga vuxna med kognitiva 
funktionsnedsättningar. Verksamheten bedrivs i Söderledskyrkans 
lokaler. 
  
Farsta och Enskede-Årsta- Vantörs stadsdelsnämnder bedriver båda 
varsin öppen mötesplats för en yngre målgrupp av ungdomar med 
kognitiva funktionsnedsättningar; Morris i Hökarängen och 
Måndagsklubben i Högdalen. Himmel och pannkaka samverkar 
med och kompletterar dessa verksamheter. 
  
Förvaltningen ser att verksamheten bidrar positivt till bland annat 
Farsta stadsdelsnämnds mål ”Farstas invånare deltar i ett rikt kultur-
, idrotts-, och föreningsliv” samt till Stockholms stads Program för 
tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning där rätten till en meningsfull fritid betonas 
och föreslår att överenskommelsen förlängs. Nämndens åtagande i 
partnerskapet är att bidra med en medarbetare till verksamheten. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/344-1 (Godkänd - R 1) Idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) avseende verksamheten "Himmel och 
pannkaka" 

• FAR 2025/344-1.1 Iop Himmel och Pannkaka 
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Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 
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Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 19 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) om nattvandring i 
Farsta  

Beslut om att teckna avtal med Sköndals IK FK, för 
nattvandring i Farsta 
FAR 2025/426 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden tecknar en kompletterande överenskommelse om 
idéburet offentligt partnerskap (IOP) med föreningen Sköndals IK 
FK, om nattvandring inom Farsta stadsdelsområde under året 2025 
enligt tjänsteutlåtandets bilaga. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Leif Söderström (SD) anmälde ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det (Bilaga). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Marre Mayr (V) ställde förslagen mot varandra och 
konstaterade att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
Leif Söderström (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
sitt eget förslag (Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen föreslår att nämnden tecknar en kompletterande 
överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap (IOP) 
med Sköndals IK FK, om nattvandring inom Farsta 
stadsdelsområde för 2025. 
Syftet med överenskommelsen är att stärka det förebyggande 
och preventiva arbetet i stadsdelsområdet. Genom att fler vuxna rör 
sig i stadsdelarna på kvällar och nätter ökar både den sociala 
kontrollen i utemiljön och kontaktytorna med barn och unga. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/426-1 (Godkänd - R 1) Idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) om nattvandring i Farsta 

• FAR 2025/426-1.1 IOP Sköndals IK FK 
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2025-06-18 
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Farsta Stadsdelsnämnd 
Förslag till beslut 
2025-06-18 
Ärende 19 
FAR 2025/426 

 
Idéburet offentligt partnerskap om nattvandring i Farsta. 
 
Förslag till beslut: 

1.) Att avslå förvaltningen förslag till beslut 
2.) Att de pengar som avsatts för IOP avtalet istället fördelas till idrottens 

kärnverksamhet i Sköndals IF FK. 
3.) Att därutöver anföra följande 

 
Vår oro för att de ideellt engagerade idrottsledarna i rollen som nattvandrare skall  komma till 
skada i någon konfliktsituation där kriminella gäng är aktiva, kvarstår av samma skäl som vi 
under flera år anfört detta då denna typ av avtal framlagts för att tecknats med lokala 
idrottsföreningar. 
 
Vi anser att idrottens ledare som redan tar ett stort ideellt samhällsansvar för ungdomars 
fritid och utveckling inte skall användas på sådant sätt att de utsätts för risker där andra 
resurser, tränade, utbildade och med erfarenhet av att hantera konfliktsituationer kan utföra 
uppdraget. Ordningsvakter är en sådan resurs, som även har aktiverade larmkedjor och 
grundläggande utbildning i akut omhändertagande av skadade, ifall behov skulle 
uppkomma. 
 
Majoriteten i Farsta stadsdelsnämnd bör nu ta rygg på Skärholmens och Södermalms 
exemplariska initiativ för att installera ordningsvakter och uppmuntra samarbete mellan lokal 
polis och ordningsvakter. Detta kommer främja tryggheten för stadsdelens invånare samt 
skapa möjlighet att rikta särskild uppmärksamhet på ungdomars trygghet och att upptäcka 
narkotikabrott samt motverka rekryteringsförsök till kriminella gäng. 
 
Avslutningsvis påminner vi om delar av vår text gällande ordningsvakter från 2023. 
“Det är hoppingivande att förvaltningen ligger på med ansökningar om LOV-3 tillstånd, och vi 
ser fram mot att de lagändringar som snart träder i kraft kommer att möjliggöra utökat 
användande av ordningsvakter i stadsdelen och därigenom förstärka arbetet med att öka på 
tryggheten för invånarna. Den lägesbild som förmedlas i verksamhetsplanen för år 2023 
visar på att våldshandlingar och rån främst är lokaliserat till stadsdelens större 
kommunikationscentra och torg, vi förordar därför att ordningsvakter i möjligaste mån, skall 
vara permanent stationerade där.” 
 
Leif Söderström (SD)  
Roine Löfgren (SD)  
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Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 20 
Årsrapport 2024 för Farsta stadsdelsnämnd  
FAR 2025/261 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
Stadsrevisionen som yttrande över årsrapport 2024 för Farsta 
stadsdelsnämnd. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsrevisionen har granskat stadsdelsnämndens verksamhet under 
2024 och gjort bedömningen att Farsta stadsdelsnämnd: 
- i allt väsentligt har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt 
och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt 
- att räkenskaperna bedöms vara upprättade i enlighet med stadens 
anvisningar 
- att den interna kontrollen delvis varit tillräcklig, och att flera 
tidigare lämnade rekommendationer ännu inte är åtgärdade. 
  
Förvaltningen kommenterar i tjänsteutlåtandet Stadsrevisionens 
synpunkter och redovisar vad som har gjorts och görs för att 
avhjälpa bristerna. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/261-3 (Godkänd - R 2) Årsrapport 2024 Farsta 
stadsdelsnämnd 

• FAR 2025/261-1.2 Årsrapport 2024 för yttrande 27 juni 
2025 (3/3) 
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Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 21 
Motion om att omgående etablera en ny 
återvinningscentral i västra söderort  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
FAR 2025/356 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på motion om att etablera ny återvinningscentral i västra 
Söderort. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en motion till fullmäktige, om att omgående etablera en ny 
återvinningscentral i västra söderort föreslår Anette Hellström och 
Johan Nilsson (M) att uppdra åt kommunstyrelsen att ge berörda 
bolag och nämnder i uppdrag att snarast säkerställa ökad kapacitet 
på befintliga återvinningscentraler (ÅVC) i Söderort och att 
omgående presentera en permanent eller temporär ersättning för 
Sätra ÅVC som avvecklats. 
  
Förvaltningen håller med om att det finns ett fortsatt behov av en 
återvinningscentral i västra söderort. Det är olyckligt att en ny 
återvinningscentral inte har kunnat etableras innan den befintliga i 
Sätra stängde. Förvaltningen är positiv till om en ny plats kan hittas 
innan 2030. Det vore också önskvärt att en ny återvinningscentral 
arbetar ännu mer med återbruk, för att minska mängden avfall. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/356-2 (Godkänd - R 1) Tjut motion ÅV-central i 
söderort 

• FAR 2025/356-1.1 Motion om att omgående etablera en ny 
återvinningscentral i västra Söderort 
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Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 22 
Parkeringsplan och reviderade parkeringstaxeområden  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
FAR 2025/352 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remiss av parkeringsplan och 
reviderade parkeringstaxeområden. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Leif Söderström (SD) anmälde ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det (Bilaga). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Marre Mayr (V) ställde förslagen mot varandra och 
konstaterade att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
Leif Söderström (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
sitt eget förslag (Bilaga). 
  

Särskilda uttalanden 
Camilla Bergman (L) anmälde ett särskilt uttalande (Bilaga). 
  
Olof Peterson m.fl. (M) anmälde ett särskilt uttalande (Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått i uppdrag att 
besvara remissen parkeringsplan och reviderade 
parkeringstaxeområden. 
  
Parkeringsplanen är en fördjupning av Stockholms stads 
framkomlighetsstrategi och utgår från de principer för parkering 
som presenteras i strategin. Särskilt fokus ligger på att beskriva hur 
parkering kan användas som styrmedel för att bidra till stadens 
övergripande mål. Remissen innehåller även reviderade 
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Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

parkeringstaxeområden som bland annat innebär införa avgift i 12 
nya stadsdelar däribland Svedmyra och Tallkrogen. 
  
Förvaltningen är positiv till parkeringsplanen och ser att den ligger i 
linje med kommunfullmäktiges nyligen beslutade 
klimathandlingsplan och miljöprogram och utgör en viktig 
konkretisering utifrån framkomlighetsstrategin. 
  
Införandet av avgift kommer påverka vissa av 
stadsdelsförvaltningens verksamheter som tillexempel hemtjänsten 
genom ökade kostnader för parkering i de berörda områdena. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/352-2 (Godkänd - R 1) Tjut remiss 
Parkeringsplan 

• FAR 2025/352-1 Parkeringsplan och reviderade 
parkeringstaxeområden. Antagande Investeringar för 
införande av nya parkeringsavgifter, genomförandebeslut. 
Remiss 

• FAR 2025/352-1.1 Bilaga - Reviderade 
parkeringstaxeområden 

• FAR 2025/352-1.3 Bilaga - Parkeringsplan 
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Farsta stadsdelsnämnd 
Förslag till beslut 
2025-06-18 
Ärende 22 
FAR 2025/352 

 
 
 
Parkeringsplan och reviderade parkeringsområden. Antagande 
investeringar för införande av nya parkeringsavgifter. Remiss 

Förslag till beslut 

1. Nämnden avslår förslaget till parkeringsplan, och föreslår kommunfullmäktige att 
godkänna nämndens beslut. 

2. Nämnden avslår förslaget på nytt taxe-områdeskarta, ny boendeparkeringar-karta och 
införande av taxa 9, samt föreslår kommunfullmäktige att godkänna nämndens beslut. 

3. Därutöver anföra följande: 

Höjda p-avgifter och utökade taxeområden följer den ideologiskt drivna bilfientliga agenda 
som präglat stadens trafikpolitik under lång tid, och som även innefattar stora brister i 
underhållet av gator och vägar, låg reinvesteringsgrad i stadens gatuinfrastruktur, 
borttagande av p-platser, borttagande av körfält och andra åtgärder som försvårar för 
biltrafiken och de medborgare som är beroende av bilen i sin vardag. 

Ett för Farstas boende aktuellt exempel på hur den socialistiska majoriteten aktivt agerar för 
att försvåra för invånarna som är beroende av bil, är att 71 parkeringsplatser och en mängd 
små garage, som är väldigt eftertraktade, kommer att ta bort i samband med den förtätning 
av bostadsområdet Oxnö1 med kringliggande fastigheter, som är på förslag och nu ute på 
remiss. 

Sverigedemokraterna är därför starkt emot ytterligare avgiftshöjningar och andra åtgärder 
som försvårar och fördyrar för stadens bilägare. Sverigedemokraterna vill tvärtom verka för 
sänkta avgifter och fler avgiftsfria områden. 

Den nuvarande trafikpolitiken motverkar målsättningen om en sammanhållen och levande 
stad genom att försämra framkomligheten och skapa sämre villkor för näringsliv och 
ekonomisk utveckling. Samtidigt som effekterna avseende klimatomställningen är extremt 
marginella och endast är en del av rådande symbolpolitik. 

 

Leif Söderström (SD) 

Roine Löfgren (SD) 
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Farsta stadsdelsnämnd 18 juni 2025 
 
Ärende 22 
 
Parkeringsplan och reviderade 
parkeringstaxeområden. 
Antagande Investeringar för 
införande av nya 
parkeringsavgifter. 
Genomförandebeslut. Remiss 

 
Camilla Bergman, Rikard Werge (L)  

 
 
 
 
Särskilt uttalande 

Stockholm är en växande stad där marken är begränsad. Varje kvadratmeter måste därför 
användas med eftertanke och med hänsyn till helheten. Parkeringsplatser tar i anspråk en 
betydande del av det offentliga rummet, och det är rimligt att ställa frågan hur dessa ytor bäst 
kan komma stadens invånare till nytta. I dag är det ofta så att parkeringsavgifterna inte täcker 
de faktiska kostnaderna för markanvändningen, och mellanskillnaden finansieras indirekt av 
skattemedel. I en stad med begränsade resurser bör vi gradvis gå mot en marknadsprissättning 
av parkeringsavgifterna, där priset speglar värdet av den mark som används, och där den som 
nyttjar resurserna också står för kostnaden.  
 
Den föreslagna parkeringsplanen innehåller förslag på reviderade parkeringstaxeområden 
samt införande av avgifter i områden där beläggningen är hög, vilket kan ses som ett steg i 
denna riktning. I en liberal stad måste resurser, inklusive mark, användas där de gör mest 
nytta. Genom att införa parkeringsavgifter vilket nu föreslås där efterfrågan är hög, skapas ett 
system där priset speglar markens värde och styr mot ett mer ansvarsfullt nyttjande. 
Subventionerad parkering leder till trängsel i staden, samtidigt som ytor som skulle kunna 
användas för exempelvis cykelinfrastruktur, kollektivtrafik, grönytor eller bostäder blockeras 
av parkerade bilar. En sådan politik snedvrider marknaden och hämmar utvecklingen av en 
mer tillgänglig och levande stad.  
 
Liberaler tror på individens frihet, men också på att frihet förutsätter ansvar. Den som väljer 
att äga och använda bil i en tät stadsmiljö måste också ta ansvar för de kostnader och det 
utrymme som detta innebär. Det är inte det allmännas roll att dölja dessa kostnader genom 
generella subventioner. Parkeringsavgifter är inte ett straff, utan en konsekvent tillämpning av 
principen att det offentliga rummet är en gemensam resurs, där nyttan måste vägas mot 
kostnaden.  
 
Genom de föreslagna förändringarna, vilket inkluderar reviderade taxeområden, kan staden 
med ekonomiska styrmedel förbättra framkomligheten samt skapa attraktiva offentliga rum 
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genom att värdefulla ytor i staden frigörs. Liberalerna värnar om marknadsekonomins 
principer och menar att marknaden, när den får verka under rättvisa och transparenta villkor, 
är ett kraftfullt verktyg för att gynna individen. Genom att låta priset på parkering i högre grad 
spegla markens verkliga värde, skapar vi incitament för ett mer effektivt och rättvist 
utnyttjande av stadens resurser. Det är en politik som främjar ansvarstagande, hållbar 
utveckling och ekonomisk rationalitet. 
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Farsta stadsdelsnämnd 

18/6–2025 

Ärende 22 

Remiss av Parkeringsplan och reviderade parkeringstaxeområden. Antagande Investeringar 
för införande av nya parkeringsavgifter. Genomförandebeslut 

DNR: FAR 2025/352 

 

Olof Peterson m.fl (M) 

 

 

 
 

Särskilt uttalande 

I en tid när allt för många väljer bort att bo i Stockholm, särskilt när behovet av att bo större 
och få ihop familjelivet blir större, behöver politiken fokusera på att göra det enklare. Det 
handlar om att bygga fler stora lägenheter och småhus där familjer vill bo. Det handlar om 
en välfungerande kollektivtrafik som underlättar vardagen och grönt resande. Men det 
handlar också om att stockholmare som behöver bilen ska kunna ha bilen och att det ska 
finnas plats att parkera den på. 

Moderaterna ställer sig kritiska till parkeringsplanen bland annat med hänsyn till den 
försämrade kollektivtrafiken till ytterstaden och de reviderade parkeringstaxeområdena med 
respekt för de omfattande kostnadsökningarna staden redan åsamkat stockholmarna under 
denna mandatperiod. Det är orimligt att försämra framkomligheten för stockholmarna i behov 
av bil samtidigt som de rödgröna partikollegorna visar totalt ointresse för att återställa det 
man förstört i kollektivtrafiken. I Moderaternas Stockholm ska ingen behöva flytta för att det 
inte går att hämta barnen efter sena fotbollsträningar eller för att det på ålderns höst är för 
långt att gå från tunnelbanehållplatsen hem. Då behöver trafikpolitiken bli mer 
verklighetsförankrad. 
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§ 23 
Remiss av Riktlinje för införande av arbetsskor i 
äldreomsorgen, KS 2025/757  

Svar på remiss från kommunstyrelsen.  
FAR 2025/390 
 

Beslut  
Stadsdelsnämndens överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen av Riktlinje för införande 
av arbetsskor inom äldreomsorgen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I Stockholms stads budget för 2025 fick äldrenämnden i uppdrag att 
samordna införandet av arbetsskor inom äldreomsorgen för privata 
utförare och utförare i egen regi. Utifrån det beslutet har 
äldreförvaltningen tagit fram en riktlinje för införandet i 
stadsdelsnämnderna. Förvaltningen anser att förslaget till riktlinje, 
tillsammans med tillhörande föreslagna tillämpningsanvisningar, i 
huvudsak är bra och tydliga och borgar för enhetligt införande i 
stadsdelsförvaltningarna. Förvaltningen lyfter vissa risker som att 
förmånen inte får bli alltför administrativt betungande samt ta för 
mycket av chefernas arbetstid i anspråk.  
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/390-2 (Godkänd - R 1) Tjut Riktlinje för 
införande av arbetsskor inom äldreomsorgen 

• FAR 2025/390-1.2 Bilaga - Riktlinje för införande av 
arbetsskor 

• FAR 2025/390-1.4 Bilaga - Tillämpningsanvisningar för 
införande av arbetsskor inom äldreomsorgen i egen regi 
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§ 24 
Riktlinjer för ansökan och placering i förskola och 
pedagogisk omsorg i Stockholms stad. Remiss, KS 
2025/482  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
FAR 2025/265 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen av riktlinjer för ansökan 
och placering i förskola och pedagogisk omsorg i Stockholms stad. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Olof Peterson m.fl. (M) och Camilla Bergman (L) anmälde ett 
gemensamt förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det (Bilaga). 
  
Leif Söderström (SD) anmälde ett eget förslag till beslut som i 
första hand yrkade återremiss och i andra hand avslag och föreslog 
att nämnden skulle besluta enligt det (Bilaga). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Marre Mayr (V) frågade först nämnden om de menade 
att ärendet skulle avgöras på sittande möte vilket nämnden biföll. 
Hon ställde sedan förslagen mot varandra och konstaterade att 
nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
Olof Peterson m.fl. (M) och Camilla Bergman (L) reserverade sig 
mot beslutet till förmån för sitt gemensamma förslag (Bilaga). 
  
Leif Söderström (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
sitt eget förslag (Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått i uppdrag att 
besvara remissen om riktlinjer för ansökan och placering i förskola 
och pedagogisk omsorg i Stockholm stad. Riktlinjerna ska 
säkerställa att Stockholms stad ger en likvärdig service för 
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vårdnadshavare som ansöker om placering eller har placering för 
sitt/sina barn i kommunal förskola i Stockholms stad. En fördjupad 
utredning gjordes vid framtagandet av förslaget som lyfte följande 
tillägg: 

• Alla barn i staden erbjuds förskola 
• Kommunala verksamheter erbjuder garantiplaster 
• Uppsökande verksamhet påbörjas från två års ålder 

  
Förvaltningen ställer sig positiva till de nya riktlinjerna även om 
förvaltningen anser att vissa förtydligande behöver göras för att 
säkerställa en likvärdig service i staden.  
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/265-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Riktlinjer för ansökan och placering i förskola och 
pedagogisk omsorg 

• FAR 2025/265-1.2 Bilaga - Riktlinjer för ansökan och 
placering i förskola och pedagogisk omsorg i Stockholms 
stad 
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Farsta stadsdelsnämnd 

18/6–2025 

Ärende 24 

Riktlinjer för ansökan och placering i förskola och pedagogisk omsorg i Stockholms stad. 
Remiss, KS 2025/482 

DNR: FAR 2025/265 

 

Olof Peterson m.fl (M) 

Camilla Bergman (L) 

 

Förslag till beslut 

1.  Att delvis tillstyrka remissen om riktlinjer för ansökan och placering i förskola och 
pedagogisk omsorg i Stockholms stad. 
 

2. Att avstyrka formuleringen i riktlinjen om att barn som vistas i Sverige utan tillstånd 
har rätt till plats i förskolan i Riktlinjer för ansökan och placering i förskola och 
pedagogisk omsorg i Stockholms stad. 
 

3. Att avstyrka förslaget om fristående förskolor inte längre ska tillhandahålla 
garantiplatser i Riktlinjer för ansökan och placering i förskola och pedagogisk omsorg 
i Stockholms stad. 
 

4. Att därutöver anföra: 
 

I dag bor ett okänt antal människor i Sverige utan tillstånd, men uppskattningsvis är det drygt 
100 000 personer. Att Socialdemokraterna tillsammans med sina samarbetspartier skapar 
incitament för att hålla sig kvar i Sverige är mycket olyckligt. Det här förslaget till riktlinjer 
skadar försöken att komma till bukt med skuggsamhället, men ytterst skadar det barnet och 
familjen. Föräldrar som befinner sig i Sverige utan tillstånd har mycket svårt att ge sina barn 
den uppväxt de förtjänar. Föräldrarna kan inte få arbetstillstånd och utanförskapet riskerar 
att bli långvarigt. Utan att kunna arbeta i den lagliga ekonomin och utan möjlighet att planera 
för en långsiktig vistelse i Sverige kommer familjen att leva dag till dag, och hela familjen 
befinner sig i en mycket utsatt situation. 

Det här förslaget är ogenomtänkt och konsekvenserna av att offentliga Sverige ger olika 
signaler drabbar barnet hårdast. Det är faktiskt inhumant att ge barnet tillgång till förskolan 
där barnet kan börja bygga en relation till Sverige, samtidigt som familjen så småningom 
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kommer komma att behöva lämna landet. Samhället måste vara konsekvent, och får man 
avslag är det långsiktigt bästa att snabbt återvända. 

Barn som lever i skuggsamhället är svårare att stödja om barnet far illa och gång på gång 
varnar myndigheter för att barn i skuggsamhället växer upp i högriskmiljöer. Stockholms stad 
måste bidra till att minska incitamenten för att stanna i Sverige utan tillstånd. 

Att den styrande majoriteten sätter ideologi före barnfamiljers bästa är tydligt. 
Socialdemokraterna och dess samarbetspartier vill alltså ta bort 248 fristående 
verksamheter från systemet som tillhandahåller garantiplatser. Att förbjuda fristående aktörer 
från att bidra skulle allvarligt försämra möjligheten för stockholmsföräldrar att få ihop 
livspusslet. 

Den styrande majoriteten säger sig verka för en ökad inskrivningsgrad i förskolan, men 
samtidigt vill de ta bort garantiplatser nära hemmet. Logiken haltar när ideologi prioriteras 
över att förenkla vardagen för stockholmare. Vänsterpartiets viljeinriktning är tydlig – de 
fristående aktörerna ska bort och förskolorna ska bli kommunala. Låt oss istället lyssna på 
förskoleförvaltningen som skriver att det här förslaget riskerar att åsidosätta principen om 
barnets bästa. Att barn börjar på förskolor längre ifrån hemmet än nödvändigt på grund av 
politiska beslut kan vi inte ställa oss bakom. Vi värnar barnets rätt att snabbt få en 
förskoleplats nära sitt hem, för både barnet och föräldrarnas bästa. 

Därför uppmanar vi den styrande majoriteten att ta av sig de ideologiska skygglapparna, att 
lyssna på sin förvaltning och slopa den här förändringen. 

 

Sida 42 (68)



 
 
 

 
 

Farsta 
stadsdelsnämnd 
Förslag till beslut 
2025-06-18 
Ärende 24 
Dnr FAR 2025/265 

 
Riktlinjer för ansökan och placering i förskola och pedagogisk omsorg i 
Stockholms stad 
 
Förslag till beslut 

1. Att återremittera ärendet. 
 

2. Att i andra hand avslå förvaltningens förslag till beslut. 
 

3. Därutöver anföra följande: 

Sverigedemokraterna vill återremittera ärendet med anledning av det föreslagna tillägget att 
endast kommunala förskolor ska erbjuda garantiplats. Enligt förvaltningens egen 
konsekvensanalys innebär detta förslag en tydlig risk för mindre hållbara placeringar, särskilt 
i bostadsområden där det finns få kommunala förskoleplatser. 

Det framgår att barn kan komma att erbjudas plats längre bort från hemmet, vilket i 
förlängningen kan leda till byte av förskola – och därmed ny inskolning, ny personal och en 
ny barngrupp. Detta rimmar illa med barns behov av trygghet, stabilitet och kontinuitet under 
de tidiga åren. En sådan utveckling riskerar, enligt förvaltningens bedömning, att stå i strid 
med principen om barnets bästa. 

Sverigedemokraterna menar att detta endast är ännu ett försök från vänstermajoriteten att, 
av ideologiska skäl och utan hänsyn till barnens bästa, försvåra för fristående aktörer att 
verka på lika villkor. I praktiken innebär det en nedmontering av valfriheten för 
vårdnadshavare, samtidigt som barns behov riskerar att hamna i skymundan. 

Det är dessutom högst anmärkningsvärt att riktlinjerna föreslår att personer som saknar 
laglig rätt att vistas i landet ska erbjudas förskoleverksamhet i Stockholm på samma villkor 
som övriga – en formulering som helt bör strykas. 

Mot denna bakgrund anser Sverigedemokraterna att förslaget måste ses över. 
Konsekvenserna för barnens trygghet och förutsättningar till en god start i förskolan är så 
pass allvarliga att ärendet bör återremitteras för vidare beredning, med särskilt fokus på att 
säkerställa att alla barns behov tillgodoses – oavsett huvudman för verksamheten. 

Leif Söderström(SD) 
Roine Löfgren(SD) 
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§ 25 
Stockholms stads kemikalieplan 2025-2031  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
FAR 2025/245 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remiss av 
förslag till Stockholms stads kemikalieplan 2025–2031 

2. Ärendet justeras omedelbart 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  

Särskilt uttalande 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande (Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden har på uppdrag av 
kommunfullmäktige tagit fram ett förslag till ny kemikalieplan för 
perioden 2025–2031. Den föreslagna kemikalieplanen beskriver hur 
stadens olika verksamheter ska arbeta inom sju olika 
verksamhetsområden för att nå miljöprogrammets mål. 
Förvaltningen ser positivt på att kemikalieplanen kortats ner med 
fokus på att beskriva åtgärderna och att planen kommer att 
kompletteras med fördjupade texter och vägledningar. 
Förvaltningen har haft stor nytta av bland annat Vägledning för 
hållbar vård och omsorg och Vägledning för kemikaliesmart 
förskola. För att underlätta för verksamheterna ser förvaltningen 
behov av att fler vägledningar tas fram per verksamhetsområde och 
att implementering genomförs enligt liknande koncept. 
Förvaltningen framhåller behovet av fortsatt stöd med 
specialistkompetens från kemikaliecentrum vilket är en viktig 
förutsättning vid genomförande av åtgärder i kemikalieplanen. I 
förvaltningens verksamheter finns även behov av grundläggande 
såväl som specialiserade utbildningar om kemikaliefrågor som med 
fördel arrangeras av miljöförvaltningen. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/245-2 (Godkänd - R 1) Stockholms stads 
kemikalieplan 2025-2031 
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• FAR 2025/245-1.3 Bilaga - Stockholms stads kemikalieplan 
2025-2031 
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Farsta stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
2025-06-18 
Ärende 25 
FAR 2025/245 

 
 
 
Stockholm stads kemikalieplan 2025-2031, KS 2025/135 Remiss 
 
 
Stockholms stads nya kemikalieplan är ett viktigt initiativ för att säkra en trygg och hälsosam 
miljö för alla invånare. Sverigedemokraterna ställer sig bakom ambitionen att minska farliga 
kemikalier i stadens verksamheter, men betonar betydelsen av konkreta åtgärder och 
effektiv uppföljning. För oss är det centralt att barn och unga skyddas från onödig 
exponering.  
 
Globaliseringen av leverantörskedjor försvårar ofta kontrollen av produktinnehåll, vilket 
understryker vikten av att Stockholm stad ställer tydliga krav, särskilt på import från länder 
utanför EU. Leverantörer som inte garanterar säkra varor bör uteslutas. 
 
Sverigedemokraterna vill också intensifiera samarbetet med tillsynsmyndigheter som 
Kemikalieinspektionen och Tullverket för att stävja fusk och snabbt kunna identifiera 
oseriösa aktörer. Slutligen vill vi se tydligare uppföljning med effektiva sanktioner när regler 
överträds. Endast då kan vi upprätthålla respekten för stadens miljökrav och försäkra oss om 
att invånare i staden slipper utsättas för farliga ämnen. På så sätt värnar vi stockholmarnas 
hälsa, stadens ekonomi och en hållbar framtid. 
 
 
 
Leif Söderström(SD)  
Roine Löfgren(SD)  
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§ 26 
Detaljplan för Oxnö 1 m.fl. i stadsdelen Farsta  

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 
FAR 2025/350 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 
3. Där utöver anförs: 

 
Farsta utmärker sig genom sitt välfungerande nät av gång- och 
cykelvägar, som knyter samman olika delar av stadsdelen och 
erbjuder rörelsefrihet utan att behöva korsa bilvägar. Bilvägarna går 
runt kvarteren, medan gång- och cykelvägarna passerar genom 
grönområden och bebyggelse. Detta ger mer direkta förbindelser 
och främjar aktiv mobilitet, i linje med 
stadens framkomlighetsstrategi. 
  
Det finmaskiga nätet av gång- och cykelvägar bidrar även till 
trevliga och gröna stads- och landskapsmiljöer, vilket vi anser är en 
viktig del av Farstas karaktäristiska stadsplanering som bör bevaras 
och utvecklas. Dessutom möjliggör de bilfria cykel- och 
gångvägarna att barnen får större rörelsefrihet, eftersom de tidigare 
kan gå och cykla själva till skolan och andra aktiviteter vilket 
stärker deras självständighet, frihet och trygghet. 
  
Vi ser positivt på möjligheten att skapa fler bostäder i första 
hand inom befintlig Kvartersmark. Det skulle även vara bra om den 
tomma butiksbyggnaden kan få en ny, mer offentlig användning. 
Det vore också önskvärt om den befintliga restaurangverksamheten 
Farsta Thai & Wok kunde få ersättningslokaler för att bibehålla den 
lokala näringsverksamheten. 
  
Vi är dock kritiska till att den föreslagna gatuutformningen av 
Torsbygatan vid Hästhagsskolan, vars båda nuvarande vändplaner 
med sammanhållet gångstråk mellan möjliggör att komma hela 
vägen fram till skolan utan att passera en bilväg. Skolan förväntas 
under de kommande åren bli en av de större skolorna i stadsdelen. 
Med flytten av Kvickentorpsskolan kommer upptagningsområdet 
att sträcka sig över både Farsta och Hökarängen, vilket innebär att 
många elever kommer att ta sig till skolan från väster, antingen via 
Farsta centrum eller Farstaängen. 
  
I planförslaget finns ingen tydlig motivering till varför 
trafiklösningen behöver förändras, och vi befarar att den ökade 
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bilåtkomsten kan leda till mer trafik till både bostäder och skola, 
vilket kan äventyra säkerheten för oskyddade trafikanter, öka buller 
samt minska attraktiviteten för de planerade bostäderna i markplan 
med uteplats på Torsbygatan 9-15. Vi tror inte att 
gångfartstrafik skulle skapa ett mer robust vägnät då det inte finns 
några andra bilvägar med gångfart i området och det istället skulle 
skapa en genväg för trafik från Farsta centrum till Ågesta broväg 
med stor risk för felaktig användning. Vi menar därför på att 
Torsbygatan ska förbli stängd för genomfartstrafik med bil, och 
att planen istället ska prioritera tillgängligheten för mjuka 
trafikanter och deras säkerhet. 
  
Istället för att inrätta ett gångfartsområde, anser vi att platsen med 
fördel kan utvecklas till en mer grönskande miljö, där exempelvis 
fruktträd och bärbuskar kan planteras. Detta skulle inte bara öka den 
biologiska mångfalden och skapa en mer attraktiv miljö, utan även 
ge barnen möjlighet att lära sig om natur och hållbarhet genom att 
aktivt kunna plocka frukt och bär. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr m.fl. (V), Joseph Zamani m.fl. (S) 
och Lisa Carlbom (MP) anmälde ett gemensamt förslag till beslut 
och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. Olof Peterson 
m.fl. (M), Christer Eriksson (C) och Camilla Bergman (L) anslöt sig 
till förslaget. 
  
Leif Söderström (SD) anmälde ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det (Bilaga). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Marre Mayr (V) ställde förslagen mot varandra och 
konstaterade att nämnden beslutat enligt förslaget från (V), (S) och 
(MP) till vilket (M), (C) och (L) anslöt sig. 
  

Reservation 
Leif Söderström (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
sitt eget förslag (Bilaga). 
  

Särskilt uttalande 
Olof Peterson m.fl. (M), Camilla Bergman (L) och Christer 
Eriksson (C) anmälde ett särskilt uttalande (Bilaga). 
  
Ordföranden Marre Mayr m.fl. (V), Joseph Zamani m.fl. (S) 
och Lisa Carlbom (MP) anmälde ett särskilt uttalande (Bilaga). 
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Sammanfattning av ärendet  
Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett förslag till detaljplan för 
Oxnö 1 m.fl. Planområdet ligger nordost om Farsta centrum. 
Detaljplanen syftar till att möjliggöra nya bostäder samt en lokal för 
centrumändamål. Planförslaget möjliggör 151 nya bostäder fördelat 
på fem nya byggnader som ska uppföras som Stockholmshus. 
Byggnationen innehåller även en gruppbostad enligt LSS. Utöver de 
nya byggnaderna omfattar planförslaget även ombyggnation av 
befintliga bottenvåningar till bostäder samt förändringar i allmän 
platsmark. 
  
Förvaltningen tycker det är positivt att fler bostäder tillkommer  
enligt intentionerna i programmet Tyngdpunkt Farsta. 
Förvaltningen anser att det är särskilt positivt att detaljplanen 
förutom att bidra med nya bostäder även utvecklar det befintliga 
bostadsområdet på flera sätt. 
  
I anslutning till planområdet ligger Hästhagsparken där 
stadsdelsnämnden har ett pågående parkinvesteringsprojekt. I 
förslaget till detaljplan ingår att entrén från Dejegatan till den nya 
Hästhagsparken ges en ny utformning. Detta tycker 
stadsdelsförvaltningen är positivt och förutsätter att samtliga 
kostnader för ovanstående justeringar med koppling till 
Hästhagsparkens entré finansieras av Oxnö-projektet. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/350-5 (Godkänd - R 1) Tjut DP remiss Oxnö 
• FAR 2025/350-1 Samrådsbrev 
• FAR 2025/350-2 Planbeskrivning 
• FAR 2025/350-3 Plankarta 
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         Förslag till beslut 
2025-06-18 
Ärende 26 
FAR 2025/350 

 
Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Oxnö 1 i stadsdelen 
Farsta, S-Dp 2023-13319 
 
Förslag till beslut 

1.) Att nämnden bifaller Sverigedemokraternas yttrande som svar på remissen. 
2.) Att anföra följande 

Farsta har under lång tid utsatts för grov kriminalitet, oskyldiga medborgare har skadats 
svårt eller förlorat livet vid skjutningar och sprängningar när kriminella gäng haft uppgörelser. 
 
Enlig BRÅ:s undersökning 2025:8 - “Var inträffar skjutningar och sprängningar”, så uppfyller 
Farsta sex av åtta kriterier för att bli mål för denna samhällesomstörtande kriminalitet. Som 
jämförelse uppfyller exempelvis Tensta, Kista, Rinkeby, Skärholmen, Rågsved sju kriterier. 
Uppfyllda sex kriterier för Farsta enligt BRÅ är: 
  

1.) Hög social utsatthet  Ja 
2.) Hög utflyttning   - 
3.) Lågt valdeltagande  Ja 
4.) Hög befolkningstäthet  Ja 
5.) Stor andel ungdomar  - 
6.) Lågt förtroende för polisens sätt att behandla misstänkta Ja 
7.) Stora problem med sociala ordningsstörningar   Ja 
8.) Stora problem med fysiska ordningsstörningar  Ja 

 
Undersökningen pekar på att Farsta har en hög befolkningstäthet och ytterligare förtätningar 
med ökad population skulle enligt BRÅ:s logik öka på riskerna för skjutningar och 
sprängningar, där en stor andel ungdomar ses som en enskild riskförstärkande faktor.  
 
Närområdet till Oxnö 1, där förtätning planeras, är redan hårt utsatt för grov kriminalitet. 
Kritik från de boende i området har även framförts gällande den försämrade närmiljön som 
den planerade förtätningen skulle medföra. Grönområden och fri sikt kommer byggas bort, 
det blir ökad insyn och skuggning av befintliga hus och lägenheter samt kraftigt försämrade 
möjligheter till parkering, när en stor del av befintliga parkeringsplatser elimineras. 
 
Det kan gå att bygga något nytt hus i vardera kvarteren Ingarö och Möja, men inte i den 
storlek och omfattning som i föreliggande förslag. Husen som föreslås i Oxnö 1 ligger alltför 
tätt inpå de existerande och skulle ge stor påverkan på boendemiljön. 
 
Till detta så bör även BRÅ:s riskprofilering speglas mot den ofrivilliga blandningen av 
befolkningen som Socialdemokraterna annonserat ska genomför, där bostadspolitiska 
åtgärder ska vara verktyget för att blanda invånare i trygga områden med invånare från mer 
socialt och brottsutsatta, något Sverigedemokraterna aldrig kommer medverka till. 
  
Leif Söderström(SD)   
Roine Löfgren (SD) 
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Farsta stadsdelsnämnd 

18/6–2025 

Ärende 26 

Detaljplan för Oxnö 1 m.fl. i stadsdelen Farsta 

DNR: FAR 2025/350 

Olof Peterson m.fl (M) 

Camilla Bergman (L) 

Christer Eriksson (C)

Särskilt uttalande 

Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet i Farsta stadsdelsnämnd ställer sig tveksamma 
till delar av det föreslagna planförslaget för Oxnö 1 m.fl. Trots att nya bostäder i 
kollektivtrafiknära lägen i grunden är positivt, menar vi att planen brister i viktiga avvägningar 
mellan förtätning och funktionalitet för de boende. Området mister flera grönytor och får på 
sina platser en oerhört tät bebyggelse. 

Det är särskilt bekymmersamt att planen innebär en kraftig reducering av 
parkeringsmöjligheterna i området. Befintliga parkeringsplatser tas bort för att ge plats åt 
bostadsgårdar, och det låga parkeringstalet (0,38 platser/lägenhet) riskerar att leda till 
omfattande parkeringsproblem på intilliggande gator. Att vissa platser förläggs till 
byggaktörens övriga fastigheter är inte en långsiktigt hållbar lösning för de boende här. 

Vi är också kritiska till att Torsbygatan omvandlas till en genomfartsgata. Detta riskerar att 
öka trafiken genom ett område som idag är relativt skyddat, vilket kan försämra trygghet och 
trafiksäkerhet – inte minst för barn på väg till Hästhagsskolan. Om det blir möjligt att åka 
genom området kommer detta med största säkerhet bli en äl trafikerad genomfartsled mellan 
Larsbodavägen och Farsta centrum och inte vara den lugna gata det är idag.  
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2025-06-18 
Ärende 26 

 
Vänsterpartiet 

Socialdemokraterna 
Miljöpartiet 

 
 

Särskilt uttalande 
 
Vi uppskattar även förslaget att omvandla bilparkeringsytor till bostäder och  
mer gröna, trevliga platser. 
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Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 27 
Motion om att tillämpa färgad asfaltering och ljusa 
trottoarer för ökad attraktivitet och mildare temperaturer i 
gaturummet  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
FAR 2025/205 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen av en motion från Destiny 
Zandi Lindgren (KD) om tillämpning av färgad asfaltering och 
ljusare trottoarer för ökad attraktivitet och mildare temperaturer i 
gaturummet. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Destiny Zandi Lindgren (KD) motionerar om att höga temperaturer 
i gaturummet behöver motverkas för att skydda särskilt sårbara 
grupper. Motionären anser att ljusare materialval av både körbana 
och trottoar i kombination med ökad krontäckningsgrad vore 
önskvärt i de stora stadsutvecklingsområdena då det skulle medföra 
sänkta temperaturer. Destiny Zandi Lindgren föreslår att 
kommunstyrelsen ges i uppdrag att utreda hur ljusare färgsättning 
av körbanor och trottoarer på ett kostnadseffektivt sätt kan bli ett 
möjligt alternativ i utvecklingen av stadens gaturum. 
  
Förvaltningen delar motionärens åsikt om att det är angeläget att 
skydda särskilt sårbara grupper som vistas i gaturummet vid 
värmeböljor, men förvaltningen saknar tillräcklig kompetens för att 
bedöma om färgad asfalt är ett bra alternativ för att uppnå önskad 
nytta samt vilka kostnader det skulle medföra. Förvaltningen 
framhåller att ökad krontäckningsgrad har många fördelar då det 
förutom bidrag till klimatanpassning även bidrar till stärkt biologisk 
mångfald. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/205-2 (Godkänd - R 1) Tjut motion om färgad 
asfaltering och ljusa trottoarer 

• FAR 2025/205-1.1 Motion om att tillämpa färgad asfaltering 
och ljusa trottoarer för ökad attraktivitet och mildare 
temperaturer i gaturummet 
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Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 
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Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 28 
Motion om att motverka skuggsamhället, KS 2025/383.  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
FAR 2025/227 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 
till kommunstyrelsen som svar på remissen av en motion från 
Maurice Forslund, Kristdemokraterna, om att motverka 
skuggsamhället. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  

Särskilt uttalande 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande (Bilaga). 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en motion till kommunfullmäktige föreslår Maurice Forslund 
Kristdemokraterna (KD) att Stockholms stad ska ändra sina 
riktlinjer för ekonomiskt bistånd genom att avskaffa möjligheten till 
försörjningsstöd för papperslösa. 
  
Förvaltningen svarar generellt om socialtjänstens ansvar. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/227-2 (Godkänd - R 1) Motion om att motverka 
skuggsamhället 

• FAR 2025/227-1.1 Motion om att motverka skuggsamhället 
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Farsta stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
2025-06-18 
Ärende 28 
FAR 2025/227 

 
 
 
 
Motion om att motverka skuggsamhället, KS 2025/383 
 
Det är fullkomligt orimligt att personer som medvetet bryter mot svensk lagstiftning och 
trotsar lagvunna domar, skall få ekonomiskt stöd från Stockholm stad för att kunna ignorera 
utvisnings eller avvisningsbeslut och fortsätta vistas i landet utan att ha rätt att göra så. 
 
 
Leif Söderström(SD)  
 
Roine Löfgren (SD)  
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Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 29 
Protokoll från pensionärsrådet 2025  
FAR 2025/26 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutade att lägga protokollet till handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
att lägga protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 9 juni 2025 
anmäldes. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/26-9 Protokoll 2025-06-09 
• FAR 2025/26-9.1 Protokoll 2025-06-09 bilaga 
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Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 30 
Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs, Farstas och 
Skarpnäcks gemensamma råd för funktionshinderfrågor  
FAR 2025/12 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutade att lägga protokollet till handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
att lägga protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs, Farstas och Skarpnäcks 
gemensamma råd för funktionshinderfrågors sammanträde den 6 
maj 2025 anmäldes. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/12-5 Protokoll 250506 
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Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 31 
Protokoll från trygghetsberedningen 2025  
FAR 2025/28 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutade att lägga protokollet till handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
att lägga protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från trygghetsberedningens sammanträde den 13 maj 
2025 anmäldes. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/28-1 Trygghetsberedningens sammanträde den 13 
maj 2025 

• FAR 2025/28-1.1 Bilaga 1. PPT Farsta stadsdelsförvaltning_ 
Trygghetsberedning 2025-05-13 
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Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 32 
Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt 
delegering och övriga anmälningsärenden - 
sammanställningar till nämnden under 2025  
FAR 2025/72 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar att lägga förvaltningens 
sammanställning över beslut enligt delegering och övriga 
anmälningsärenden till handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
att lägga sammanställningen till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen hade redovisat en sammanställning över beslut 
fattade enligt delegering och övriga anmälningsärenden. 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/72-9 (Godkänd - R 1) Sammanställning 
ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut och övriga 
anmälningsärenden juni 2025 
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Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 33 
Nämndens frågor och information från förvaltningen  
Olof Peterson m.fl. (M) anmälde frågor till förvaltningen. Frågor 
och svar bifogas protokollet (Bilaga). 
  
Leif Söderström (SD) anmälde skrivelsen Per höll på att dö 
(Bilaga). 
  

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutade att överlämna skrivelsen till 
förvaltningen för beredning. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Marre Mayr (V) föreslog att nämnden skulle besluta 
att överlämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
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Farsta stadsdelsnämnd 

18/6–2025 

Ärende 33 

Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

 

Olof Peterson m.fl (M) 

Frågor med anledningen av svaret på vår skrivelse i ärende 17 

-Vilka interna kontrollmekanismer finns i Farsta stadsdelsförvaltnings socialtjänst för att den 
aktuella lagstiftningen följs? 

Svar: 
Förvaltningens arbete följs upp via egenkontroller, internkontroller, följsamhet av lagstiftning, 
riktlinjer och delegationsordning, genomgång av alla ärenden, granskning av 
socialtjänstinspektörer och revisorer.  

 

-Har Farsta stadsdelsförvaltning självt eller tillsammans med övriga staden utrett vad som 
gick fel i Skärholmen och kunnat dra några slutsatser? 

Svar: 
Förvaltningen har ingen möjlighet att utreda andra nämnder då alla nämnder är 
självstyrande och ansvarar för sina egna beslut. Förvaltningen har ingen information om 
staden gjort en utredning 
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Farsta stadsdelsnämnd 
Skrivelse 
2024-06-18 
Ärende 16 
FAR 2025/332 

 
 
Per höll på att dö i bombdådet 
 
Per Lundholm och hans son, fick sin lägenhet i Farsta sönderbombad av gängkriminella som 
konsekvens av pågående gängkrig i stadsdelen. Per blev allvarligt skadad och har fått 
tillbringa mycket tid på sjukhus och har bestående smärtor i kroppen, vilket negativt påverkar 
hans hälsotillstånd och arbetsförmåga. Deras lägenhet blev totalt obrukbar och de bor nu 
tillfälligt på annan plats i staden. 
 
Per har uppgett att han inte fått den hjälp från myndigheter som man kan förvänta sig, när 
man som oskyldig fått sin tillvaro krossad av ett ohyggligt sprängdåd. När Per vårdades på 
sjukhus försökte hans son komma i kontakt med Farsta socialtjänst, men blev enligt uppgift 
bara kopplad runt på förvaltningen utan att någon kunde hjälpa till, och sedan bortkopplad. 
 
För att få reda på mer om hur det kunde bli så som när Per Lundholms son försökte komma i 
kontakt med socialtjänsten, har vi  ställt några frågor till förvaltningen och har nu fått svar, 
men tyvärr delvis inte så klargörande som vi önskar, därför vill vi att svaret på fråga 2,3 
relateras till den faktiska händelsen och vår frågeställning, inte som en redogörelse för 
förvaltningens öppettider eller interna arbetsrutiner. 
 
Fråga 2: Har förvaltningen proaktivt kontaktat Per Lundholm efter att bombdådet blev känt ? 
 
Fråga 3: Vilka åtgärder har förvaltningen vidtagit hittills för att i praktiken hjälpa Per och hans 
son i den nödsituation de nu befinner sig i? 
 
 
 
Leif Söderström (SD)  
Roine Löfgren (SD)  
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Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 34 
Övriga frågor  
Inga övriga frågor anmäldes. 
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Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 35 
Borttagen på grund av sekretess  
FAR 2025/397 
 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/397-1 (Godkänd - R 1) Nedläggning av 
faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § föräldrabalken 
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Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 36 
Borttagen på grund av sekretess  
FAR 2025/434 
 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/434-1 (Godkänd - R 1) Nedläggning av 
faderskapsutredning 
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Farsta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 37 
Borttagen på grund av sekretess  
FAR 2025/424 
 
 
Handlingar i ärendet 

• FAR 2025/424-1 Överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 a § föräldrabalken 
(FB) 
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Protokoll nr 6/2025 
 

2025-06-18 

§ 38 
Borttagen på grund av sekretess  
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